
 

 

 

"Deniz neden mavidir?" 

         Bu soruya ninesinden yanıt alamayan çocuk, 

hızla kulübeden çıktı. Balıkçı barınağına geldi. Balıkçılar, 

yaktıkları ateşte taze balık kızartıyorlardı. Onu 

sofralarına buyur ettiler. Çocuğun derdi yemek değildi. 

Teşekkür edip aç olmadığını söyledi. Sonra da köyün 

en yaşlı balıkçısına sordu: 

—  Balıkçı baba. Denizin rengi neden mavidir? 

Yaşlı balıkçı, çocuğun yüzüne anlamlı anlamlı baktı. Bir zaman sessiz kaldı. Sonra 

konuşmaya başladı. 

—  Gökyüzünün rengini alır da ondan, dedi. Gökyüzü mavidir. Deniz de öyle... 

Çocuk bu yanıta pek şaşırdı. 

—  Öyle mi, dedi. Bu hiç aklıma gelmezdi doğrusu. 

—  Gökyüzü yağmur bulutlarıyla kaplandığında kül rengine döner. Dikkat et o 

zaman denize. Deniz de kül rengi olur. 

Çocuk pek sevindi. Balıkçı babaya teşekkür etti. 
 

• Aşağıdaki soruları metne  göre cevaplayın 

1- Çocuğun merak ettiği konu neymiş? 

………………………………………………………………………………………… 

2- Çocuk soruyu ilk olarak kime sormuş? 

………………………………………………………………………………………… 

3- Yaşlı balıkçının yanıtı ne olmuş? 

…………………………………………………………………………………………. 

4- Denizin rengi ne zaman kül rengi olurmuş? 

………………………………………………………………………………………… 

5- Çocuk niçin çok sevinmiş? 

……………………………………………………………………………………… 

DENİZ NEDEN MAVİDİR?    

 



✓ Aşağıdaki adlardan hangilerinin özel ad (isim) olduğunu bulunuz. İşaretleyiniz. 

 

➢ park ………           Bursa …X……          Emel  ………   

➢ Ankara ………                  cadde ………    Akdeniz ……… 

➢ Kemal    ………                  köpek        ………                 Kayseri    ………. 

 

 

✓ Aşağıdakilerden hangilerinin cins ( tür ) adı olduğunu bulunuz, işaretleyiniz. 

 

➢ Sıra …X……           cetvel………   ağaç ……… 

➢ kalem ………     Mine………   serçe ……… 

➢ üzüm ………     masa………   Türkiye……… 

➢ Ayşe ………     Bolu………          bayrak……… 

 

➢ Özel isimlere getirilen  -li, -ci, - ciğim  -siz, -ler, -gil  ekleri özel isimlerle birlikte yazılır. Kesme 

işareti ile ayrılmaz.  

Örnek: Kayserili, Ankaralılar, Ankarasız, Atatürkçü, Mehmetler, Ezgiler, Aliciğim  gibi. 

➢ Özel isimler yazıda değişmeden yazılır. 

Örnek: Konuşurken “ Burağın kalemi” şeklinde söyleriz. Yazarken “ Burak’ın kalemi” şeklinde yazarız              

➢ Birkaç sözcükten oluşan özel isimlerde her sözcüğün ilk harfi büyük harfle yazılır. 

Örnek: Sosyal Sigortalar Kurumu, Türk Hava Yolları  

➢ Kurum adlarının sonlarına  getirilen ekler kesme işareti ile ayrılmaz. 

Örnek: 75. Yıl İlköğretim Okulunda okuyorum. Türk Hava Yollarının uçağına bineceğim 

                               

 

✓ Aşağıdaki özel adların sonuna –ı -i -u -ü eklerinden uygun düşeni getirerek tekrar 

yazın.( Gerekli görülen yerde araya uygun düşen harf yazmayı unutmayın.) 

 

 

                                                                                            

 

 

✓ Aşağıdaki özel adların sonuna –ler   -lar eklerinden uygun olanını getirerek yazınız. 

                                                                                                                

 

 

 

 

 

 

Bursa Bursa’yı 

Ankara  

Kayseri  

Rabia  

Serkan 

İnci 

Esra 

Yusuf 

Şeyma 

Aylin 

 

 

  

 

 


